
Vragen voor het vragenuur van 19 juli 2023 van 14.00 – 14.50 uur (Raadzaal) 
 
 
I Vragen van de fracties van GroenLinks, D66, SP, PvdA, PvhN en PvdD over het behoud van 
voormalige strokartonfabriek De Halm in Hoogkerk (Benni Leemhuis) 
 
Het afgelopen jaar is er hernieuwde aandacht ontstaan voor de monumentale waarde van de 
voormalige strokartonfabriek De Halm in Hoogkerk. Recent hebben de erfgoedorganisaties Het 
Kuypersgenootschap en Bond Heemschut verzocht het complex Halmstraat 1-3 aan te wijzen als 
gemeentelijk monument.1 Een online-petitie die vraagt om de Halm te behouden is inmiddels al 
meer dan 1750 keer ondertekend.2 Sinds december 2021 hebben meerdere partijen in de raad van 
Groningen, waaronder de indieners van deze vragen, hernieuwde aandacht voor de monumentale 
waarde van De Halm gevraagd, door middel van mondelinge en schriftelijke vragen. Het is zaak om 
sloop van het gebouw en het complex te voorkomen, de gebouwen voor de toekomst te behouden 
en ook om alvast zicht te hebben om mogelijke herontwikkeling van het fabrieksgebouw, ook in 
samenhang van de Halmbuurt, die nauw verweven is met de geschiedenis van de fabriek. Voor 
nadere context verwijzen we graag naar het gemeenschappelijke persbericht van die partijen.3 
 
Bovenstaande leidt voor Benni Leemhuis (indiener - GroenLinks), Tom Rustebiel (D66), Daan 
Brandenbarg (SP), Rico Tjepkema (PvdA), Leendert van der Laan (Partij voor het Noorden) en Bart 
Hekkema (PvdD) tot de volgende vragen: 
 
1. Is het college bereid het verzoek van de genoemde erfgoedorganisaties - een verzoek dat 

indieners toejuichen - in te willigen en de voormalige strokartonfabriek De Halm op bovennoemd 
adres aan te wijzen tot gemeentelijk monument? 

2. Is het college het met indieners eens dat behoud van de Halm van historisch en architectuur-
historisch belang is voor de gemeente Groningen? En ziet het college daarbij ook het ensemble 
van fabriek met de Halmbuurt als van historische en architectuur-historische waarde? 

3. Is het college het eens met de indieners dat niet alleen het voorkomen van sloop en het behoud 
van het gebouw van belang is, maar dat ook toekomstige herontwikkeling van De Halm, ook in 
samenhang met de Halmbuurt, van groot belang zijn? Hoe ziet het college dat? Is het college 
bereid vervolgstappen te nemen voor nader onderzoek? 

 
 
 
II Vragen van de fracties van GroenLinks en ChristenUnie over de vertraging van de versterking in  
Woltersum (Justine Jones) 
 
 Op 13 juli jl. heeft de Nationaal Coördinator Groningen (NCG) aan een aantal inwoners van 
Woltersum een brief gestuurd over een vertraging van de versterking van hun woning. Er is 
aangegeven dat vanwege vertraging er een nieuwe planning moet worden gemaakt in overleg met 
de gemeente. In de brief wordt aangegeven dat de NCG niet in 2023 kan beginnen met de 
versterking van het huis van deze bewoners.  
 
Jarenlang hield de vastgelopen versterkingsoperatie de inwoners van Woltersum in de greep. Dit 
kwam ook duidelijk naar voren in de gesprekken die de gemeenteraad in december 2020 heeft 
gehouden in Woltersum. Vlak daarvoor - in november 2020 - kwam de gemeente met een nieuwe 

 
1 https://www.heemschut.nl/nieuws/actueel/bericht/voorbescherming-aangevraagd-door-
erfgoedorganisaties-voor-strokartonfabriek-de-halm-in-hoogkerk 
2 https://dehalminhoogkerk.petities.nl/ 
3 https://groningen.groenlinks.nl/nieuws/behoud-de-monumentale-de-halm  

https://groningen.groenlinks.nl/nieuws/behoud-de-monumentale-de-halm


aanpak voor het dorp waarbij gekeken werd naar de woning en de funderingen. Daarnaast is er vanaf 
toen samengewerkt aan de schade-afhandelings- en versterkingsopgave. Voordien werden die twee 
zaken apart afgehandeld.   
In mei jl - nog geen twee maanden geleden - heeft de Nationaal Coördinator nog in de media gezegd 
dat de versterking in Woltersum ‘goed op gang begint te komen’. 
 
Inwoners van Woltersum zijn uitgenodigd voor een inloopbijeenkomst vanavond of volgende week of 
in september.  
 
Naar aanleiding van deze brief hebben de indienende fracties de volgende vragen: 

1. Is het college het met onze fracties eens dat deze vertraging juist in Woltersum pijnlijk is?  
2. Kan het college een toelichting geven op deze vertraging en hoe zij hierover het contact met 

de inwoners onderhoudt? 
3. Welke ondersteuning bieden het NCG en de gemeente inwoners in deze situatie van nieuwe 

vertraging? 
4. In hoeverre denkt het college dat de versterkingsopgave, ook in Woltersum, in 2028 is 

afgerond zoals is toegezegd?  
 


